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55كيلومتر تا اولين بيمارستان از فهرج
شهر 70هزار نفري بيمارستان ندارد

بيمارستان 32تختخوابي فهرج كرمان شايد تا 5ماه آينده به بهره برداري برسد
 مديركل آم�وزش فني و حرفه اي اس�تان كرمانش�اه، از تصويب 
130ميلي�ارد توم�ان اعتب�ار ب�راي توانمن�دي روس�تاييان از 
نظ�ر آموزش�ي و مهارت�ي ط�ي س�ال ۹۴ در كش�ور خب�ر داد. 
داود ناصري اميد در ديدار مصري نماينده مردم كرمانشاه در مجلس 
با كاركنان اداره كل آموزش فني و حرفه اي استان كرمانشاه، با اشاره 
به اقدامات صورت گرفته و با اش��اره به مش��كلات مالي كشور در سال 
گذش��ته گفت: با توجه به اين مش��كلات اكثر اس��تان ها ۲۰ درصد از 
تعهداتشان را كاهش دادند اما اس��تان كرمانشاه به رغم اين مشكلات 
نه تنها تعهداتش را كاهش نداد بلك��ه پنج درصد بيش از تعهداتش به 
س��ازمان فني و حرفه اي كش��ور را در آموزش هاي مهارتي ياري كرد.  
مديركل آموزش فني و حرفه اي استان كرمانشاه ادامه داد: براي رفع 
مشكلات مالي اين اداره كل از محل هايي كه قانون اجازه كسب درآمد 
به ما مي داد توانست رقم خوبي را كسب كند و محل برگشت اعتباري 
داشته باشد و كسري ها را جبران نمايد. ناصري اميد افزود: همچنين در 
سال ۹۳ موفق شديم تا حدي كمبودهاي سال ۹۲ را هم پوشش دهيم 
و سه پروژه متوقف شده دهكده هاي اسلام آباد غرب، سنقر و هرسين 

هم دوباره به مرحله اجرا درآمد. 
   راه اندازي پروژه هاي متوقف شده دهكده هاي مهارت در سال ۹۳

مديركل آموزش فني و حرفه اي استان كرمانش��اه از آماده افتتاح بودن 
پروژه دهكده مهارت هرسين و پيشرفت ۷۰ درصدي پروژه دهكده مهارت 
سنقر خبرداد و گفت: احداث دهكده مهارت اسلام آباد غرب نيز با پيشرفت 
قابل قبولي در حال اجراست و براي اين منظور در سال گذشته موفق به 
جذب 5/5 ميليارد تومان اعتبار شديم.  وي همچنين از واگذاري اجراي 
پروژه ها به پيمانكار خصوصي خبرداد و افزود: اجراي پروژه هاي تك طي 
سال ۹۳ كه از مصوبات سفر رهبري بود ازهمين محل يك ميليارد و ۲۰۰ 
ميليون تومان اعتبار جذب و سه كارگاه هاي تك راه اندازي شد.   مديركل 
آموزش فني و حرفه اي استان كرمانشاه از مصري نماينده مردم كرمانشاه 
در مجلس تشكر كرد و گفت: براي س��ال ۹۴ مجلس يك اعتبار ۱۳۰۰ 
ميليارد توماني به منظور تأمين بخش��ي از يارانه سود تسهيلات مسكن 
زوج هاي جوان، اقش��ار آسيب پذير، روستاييان و عش��اير در نظر گرفته 
كه معادل ۱۰ درصد اعتبار براي اجراي طرح توانمندسازي روستاييان 
و مناطق كمتر توسعه يافته و محروم با رويكرد اشتغال پايدار در اختيار 
سازمان آموزش فني و حرفه اي كشور گذاشته شده و در صورت تحقق آن 
اميدواريم حداقل 5 ميليارد تومان به استان ما اختصاص يابد كه طي سال 
۹۴ جهشي در اين زمينه در استان شاهد باش��يم.  وي با اشاره به تبديل 
وضعيت مربيان حق التدريس فني و حرفه اي افزود: اين موضوع از آرزوهاي 
مربيان حق التدريس سازمان كه عمده زحمات به دوش آنها بوده و درآمد 
كمي داشتند بود كه با عنايت وزير سال قبل تبديل وضعيت آنها مصوب و 

آزمون استخدامي آنها اوايل خرداد ماه امسال برگزار مي شود. 

رئي�س س�ازمان صنع�ت،  مع�دن و تج�ارت اس�تان اردبي�ل 
گف�ت: س�رمايه گذاري صنعت�ي در اس�تان اردبي�ل بي�ش 
از 352 درص�د در ي�ك س�ال اخي�ر افزاي�ش يافت�ه اس�ت. 
به گزارش »جوان«، س��يدحامد عاملي در اولين جلسه شوراي اداري 
استان در استانداري اردبيل اظهار كرد: ما عزت و شرف اين مرز و بوم 
را از ش��هدا و همچنين تبعيت از خط ولايت داريم و در صيانت از اين 

سرمايه هاي عظيم بايد جهادي در حوزه هاي مختلف گام برداريم. 
وي نمونه اين كار جهادي را تقويت عرصه ه��اي اقتصادي، توليدي و 
صنعتي توصيف كرد و گفت: در مسير توسعه ركن اصلي توجه به توليد 
است و ضرورت دارد مشكلات و نارسايي ها در اين حوزه برطرف شود. 

رئيس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان با بيان اينكه در يك سال 
اخير با همدلي و همراهي تلاش شده تا فعاليت هاي اقتصادي رو به جلو 
حركت كرده و از شتاب خوبي برخوردار باشد، تصريح كرد: در حوزه صنعت 
كارهاي خوبي انجام شده اما با توجه به اينكه تنها نيم درصد سهم صنعت 
كشور در اختيار ماست، بايد تلاش كنيم تا اين س��هم را افزايش دهيم.  
عاملي س��هم صنعت را از اقتصاد استان ش��ش درصد اعلام كرد و افزود: 
اين در حالي است كه متوسط كش��وري در اين زمينه ۱۱ درصد است و 
بايد تلاش كنيم تا با رونق واحدهاي توليدي به اين ش��رايط دست پيدا 
كنيم.  وي در ادامه سخنان خود بيان كرد: ما در همه حوزه ها جايگاهمان 
را ارتقا داديم به طوري كه در بخش حضور متقاضيان واحدهاي صنعتي 
۱۲۳ درصد و رشد سرمايه گذاري صنعتي ۳5۲ درصد افزايش فعاليت ها 
را شاهد هستيم.  عاملي اضافه كرد: ما توانسته ايم در جذب سرمايه گذاران 
بزرگ و ايجاد تحول در اين حوزه موفق عمل كنيم به طوري كه بيش از ۳5 
طرح بزرگ صنعتي با ۲ هزار ميليارد تومان سرمايه گذاري در اين استان به 
نتيجه مي رسد.  وي اولويت را در اين بخش سرمايه گذاري هاي صنعتي و 
دانش بنيان اعلام كرد و ادامه داد: ما مطالعات امكان سنجي را براي جذب 
سرمايه گذار با هدف فعال كردن 8۱ طرح انجام داديم كه شامل واحدهاي 
صنعت��ي در بخش هايي همچون صنع��ت الكتروني��ك، صنايع فلزي، 
ماشين سازي و صنايع دانش بنيان است.  عاملي گفت: براي 8۱طرح بيش 
از ۲ ميليارد تا ۲ هزار ميليارد تومان سرمايه گذاري مي شود كه در قالب يك 
بسته سرمايه گذاري به صاحبان سرمايه ارائه شده است.  وي بحث تأمين 
مالي واحدهاي صنعتي و نيمه صنعتي را با هدف فعال كردن آنها يادآور شد 
و افزود: قطعاً اين حركت الگويي براي خارج شدن از ركود و جلب مشاركت 
حقيقي در اين حوزه است كه براي اولين بار بنياد بركت در سال ۹۳ در فعال 
كردن چهار پروژه راكد و نيمه  تعطيل ورود پيدا كرد.  به گزارش »جوان« 
رئيس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان اردبيل نمونه اين پروژه ها را 
آرتا سرم در اردبيل اعلام كرد و ادامه داد: فولاد سپهر، طرح آبميوه شميم 
مشگين شهر و زر كود از جمله پروژه هايي بودند كه با كمبود منابع مالي 
روبه رو بودند كه با همكاري بنياد بركت سعي ش��د تا با تزريق اعتبارات 

مناسب كمبود آنها در اين حوزه برطرف شود. 

يكي از پيش پا افتاده ترين و اساسي  ترين موضوع ها 
در بحث خدمات درماني، سريع رسيدن پزشك بر 
بالين بيمار است. ش��ايد اين مسئله براي كساني 
كه در كلانشهرها زندگي مي كنند، آنچنان مسئله 
نگران كننده اي نباش��د، چون اغل��ب، اورژانس 
شهرهاي بزرگ ايران در كوتاه ترين زمان به محل 
اعلام شده اعزام مي ش��وند و رسيدگي هاي لازم 
اعم از بردن بيمار به بيمارستان را در حداقل زمان 
انجام مي دهند. اما تمام اين موضوعات فقط درباره 
كلانشهرها صدق مي كند و اغلب شهرستان ها و 

روستاهاي ما از اين خدمات محروم هستند. 
فهرج كرمان از جمله شهرستان هايي است كه به 
دليل كمبود مراكز درماني و بيمارستان با مشكلات 
بس��ياري روبه رو شده است. اين مس��ئله تا جايي 
بزرگ و حياتي اس��ت كه فرماندار اين شهرستان 
هم از شرايط فعلي آن اعلام نارضايتي كرده و اقدام 
سريع مسئولان را خواستار شده است. اگر هركدام 
از ساكنان اين شهرستان احتياج به مراكز درماني 
پيدا كند، باي��د ۱۰۰ كيلومتر برابر ب��ا ۹۰دقيقه 
مسافت را طي نمايد تا به اولين بيمارستان ممكن 
برسد. در حالي در مواقع اورژانسي گذشت هر دقيقه  
تعيين كننده مرگ و زندگي افراد است، طي كردن 
اين همه مس��افت براي رس��يدن به نزديك ترين 
بيمارس��تان مانند جدال بيمار ب��ا مرگ و زندگي 
است كه در نهايت با گذشت آن همه زمان طولاني 
به جاي خوشي ختم نخواهد شد. از اين رو متوليان 
استاني به فكر چاره اي افتادند تا احداث بيمارستان 

فهرج مشكلات اين شهرستان را برطرف كند. 
   پنج م�اه، ي�ا بيش�تر مانده ب�ه احداث 

بيمارستان فهرج؟
نماينده مردم فه��رج، بم، ريگان و نرماش��ير در 

مجلس ش��وراي اس��لامي در ارتباط ب��ا احداث 
بيمارس��تان فهرج در جهت كاهش مش��كلات 
درماني اي��ن شهرس��تان مي گوي��د: اميدواريم 
بيمارستان فهرج در پنج ماه آينده به بهر ه بر داري 
برس��د و كمتر ش��اهد به خطر افت��ادن زندگي 

هموطنانمان باشيم. 
وي با اشاره به مشكلات در ماني شهرستان فهرج 
در سال هاي گذشته مي افزايد: با ارتقاي فهرج به 
شهرستان و اجراي طرح تحول سلامت اقدامات 
شايسته اي در اين شهرستان  صورت گرفته است.  
حجت الاسلام موسي غضنفرآبادي ضمن اشاره به 
استقرار پزش��ك و تجهيزات پزشكي ، آزمايشگاه 
راديولوژي، پايگاه بهداشتي و درماني شهر ي در 
فهرج و نرماش��ير ادامه مي دهد: دندانپزشك در 
بعضي از اين مناطق وج��ود دارد اما در مناطقي 

كه مردم آن هنوز از وجود اين متخصص محروم 
هستند، درحال جذب دندانپزشك هستيم.  وي 
مي گويد: با تكميل كادر دندانپزشكي كه اكنون در 
حال جذب آن هستيم، به زودي كار خدمات رساني 
به مردم اين منطقه در اين زمينه آغاز مي ش��ود.  
 نماينده مردم فه��رج، بم، ريگان و نرماش��ير در 
مجلس شوراي اسلامي با اش��اره به افتتاح مركز 
دياليز شهرس��تان فهرج مي افزاي��د: مركز دياليز 
فهرج با سه تختخواب به بيماران دياليزي فهرج و 

نرماشير خدمات رساني خواهد كرد. 
وي ضمن اشاره به استقرار پنج پزشك در مركز 
شهر فهرج ادامه مي دهد: در بخش هاي مركزي و 

نگين كوير فهرج هم پزشك مستقر شده است. 
حجت الاس��لام موس��ي غضنفرآبادي مي گويد: 
اميدواريم بيمارستان فهرج در پنج ماه آينده به 

بهر ه بر داري برسد. ساخت بيمارستان فهرج در سه 
سال گذشته  مصوب شده  و با پيگيري هاي انجام 
شده  سازمان مديريت برنامه ريزي  براي پر داخت 
آن قول مساعد   داده اند.  وي ضمن اشاره به فضايي 
كه به اين بيمارستان اختصاص داده شده است، 
مي افزايد: ساخت بيمارستان  در ۳ هزار متر مربع 
در دو طبقه  در فهرج، ريگان و نرماش��ير  بايد به 
سرعت انجام ش��ود  تا مردم خدمات بهداشتي و 

درماني بهتري دريافت كنند. 
تاكنون تعداد زيادي از ساكنان اين شهرستان از 
راه هاي گوناگون ناراحتي و گلايه خود را از فوت 
عزيزانشان به دليل نبود خدمات درماني مناسب 
در فهرج به اطلاع مس��ئولان رس��انده اند. با اين 
وجود شواهد نشان مي دهد كه همچنان خبري 
از افتتاح هيچ بيمارس��تاني براي خدمت رساني 
نيست و عمليات احداث بيمارس��تان فهرج هم 

روند كندي را طي مي كند. 
      فرماندار فهرج گلايه مند شد

فرماندار فهرج از روند عملي��ات اجرايي احداث 
بيمارس��تان فهرج انتقاد مي كن��د و در اين باره 
مي گويد: متأس��فانه احداث بيمارس��تان فهرج 
روند كندي دارد.  وي در بررس��ي مش��كلات و 
موانع پيشرفت بيمارس��تان ۳۲ تختخوابي اين 
شهرس��تان از پيمانكاران خواس��ت در راستاي 
شتاب بخش��ي عمليات احداث اين پروژه تلاش 
بيشتري كنند تا هرچه سريع تر اين بيمارستان به 
مرحله افتتاح برسد تا كمي از مشكلات مردم اين 
شهرستان كاسته شود.  بهنام فراقي ضمن اشاره 
به اعتبارات تخصيص يافته ادامه مي دهد: تاكنون 
براي احداث بيمارستان فهرج يك ميليارد و ۱۰۰ 
ميليون تومان اعتبار داده شده و از اعتبارات سال 
گذشته نيز ۹۲۰ ميليون تومان از محل ماده ۱8 

اختصاص يافته است. 
فرماندار فهرج با بيان اينكه سرعت بخشيدن به 
احداث اين بيمارستان امري مهم است، مي گويد: 
احداث بيمارس��تان فهرج يكي از خواس��ته هاي 
مردم اين خط��ه محروم اس��ت. در حالي كه اين 
بيمارستان در سه سال گذشته تأمين اعتبار شده، 
اما تاكنون كار قابل  توجهي صورت نگرفته است. 
فراقي ضمن اشاره به مشكلاتي كه نبود بيمارستان 
براي مردم به وجود مي آورد، مي افزايد: متأسفانه 
اهالي اين منطقه از دورترين روستا ها  بايد روزانه 
با طي مس��افت ۱۰۰ كيلومتر به شهرس��تان بم 
مراجعه كنند و هزينه هاي زي��ادي براي اياب و 
ذهاب و ديگر مش��كلات بپردازند، البته اين تنها 
بعد اقتصادي آن است و نبود بيمارستان علاوه بر 
زيان هاي مالي، آثار مخرب جاني هم براي مردم 
اين شهرس��تان به بار آورده است.  وي با اشاره به 
جمعيت اين شهرس��تان ادامه مي دهد: فهرج با 
داش��تن جمعيت بيش از ۷۰ هزار نف��ر از وجود 
بيمارستان محروم اس��ت و نبود بيمارستان در 
اين شهرس��تان با توجه به مس��افت طولاني 55 
كيلومتري با شهرستان بم موجب شده تا برخي از 

بيماران در مسير جان خود را از دست بدهند. 
با اينكه فرماندار اين شهرس��تان از تخصيص به 
موقع اعتبارات لازم براي تاس��يس بيمارس��تان 
خبر مي دهد اما هنوز نه تنها خبري از افتتاح اين 
بيمارستان نيس��ت بلكه تاكنون خبري مبني بر 
ميزان درصد پيش��رفت فيزيكي  اي��ن پروژه هم 
اعلام نشده است. حالا سؤال اينجاست كه به چه 
دليل و چرا روند احداث اين بيمارستان با اين همه 
اعتباري كه به آن اختصاص داده ش��ده است به 

كندي پيش مي رود؟

 آغاز بازگشايي راه دهستان موگويي 
از محاصره برف

 مدي�ركل راه و شهرس�ازي 
خبرنگارجوان

     چهارمحال و بختياري
چهارمحال و بختي�اري از آغاز 
عمليات بازگشايي و برف روبي 
راه ارتباطي دهستان موگويي از توابع شهرستان كوهرنگ خبر داد. 
قاسم قاسمي اظهار كرد: يك اكيپ راهداري متشكل از ۱۰ نفر عوامل 
اجرايي با پنج دستگاه خودرو در عمليات بازگشايي اين محور فعاليت 
دارند.  وي افزود: براساس گزارش هاي سال گذشته ارتفاع برف در اين 
مسير بين يك تا شش متراست و راه ارتباطي دهستان موگويي از منطقه 
شيخ عليخان بسته بوده است.  قاسمي ادامه داد: هرساله با بارش اولين 
برف درچهارمحال وبختياري راه ارتباطي بيش از ۴ هزار نفر ساكنان 
دهستان موگويي در روستاهاي صالح كوتاه، خويه، سرآقاسيد، چين، 
دره توت، زرك، لاوه، اي ناز، سوه و بي آبه بسته مي شود.  مدير كل راه و 
شهرسازي چهارمحال و بختياري خاطر نشان كرد: دهستان موگويي از 
توابع شهرستان كوهرنگ در مرز بين استان هاي لرستان و چهارمحال و 
بختياري قرار دارد و با بسته شدن راه هاي ارتباطي اين روستا از پاييز تا 
بهار، تردد مردم روستاهاي اين دهستان از طريق استان لرستان انجام 
مي شود.  گفتني است مركز شهرستان كوهرنگ در فاصله حدود يكصد 

كيلومتري از شهركرد مركز استان چهارمحال و بختياري قراردارد. 

 آزمايشگاه دامپزشكي شرق كشور
 تا پايان سال راه اندازي مي شود 

با تخصي�ص اعتب�ارات اس�تاني پ�روژه 
خبرنگارجوان

     خراسان جنوبي
آزمايش�گاه تخصصي دامپزشكي شرق 
كشور تا پايان سال به بهره برداري مي رسد. 
عليرضا رفيعي پور مديركل دامپزش��كي خراس��ان جنوبي در نشست 
خبري با اصحاب رس��انه با اعلام اين خب��ر گفت: پروژه آزمايش��گاه 

تخصصي دامپزشكي شرق كشور از سال ۹۱ گلنگ زني شده است. 
وي با بيان اينكه سازمان دامپزشكي براي 5 ميليارد تومان سهم خود 
از نظر تجهيزات اع��لام آمادگي كرده، افزود: س��هم ۳ ميليارد توماني 
استاني اين پروژه باقي مانده كه طبق قول معاون برنامه ريزي استاندار 
امسال اين اعتبار تأمين مي شود.  مديركل دامپزشكي خراسان جنوبي 
با بيان اينكه راه اندازي آزمايشگاه دامپزش��كي همواره به عنوان يكي 
از نيازهاي مردم شهرستان بش��رويه مطرح بوده است، گفت: سازمان 
دامپزشكي حدود ۷۰ تا 8۰ درصد در اين زمينه ورود پيدا كرده است.  
رفيعي پور به سفر رئيس سازمان دامپزشكي كشور به شهرستان بشرويه 
اشاره كرد و افزود: در اين سفر ضمن بازديد از آزمايشگاه دامپزشكي از 
ديگر پروژه هاي سازمان از جمله ساختمان اداره دامپزشكي و تجهيز 
كشتارگاه اين شهرستان بازديد مي شود.  وي از تخصيص صددرصدي 
اعتبارات اداره كل دامپزشكي استان در سال گذشته خبر داد و گفت: 
هر چند به دليل مستمر بودن فعاليت هاي دامپزشكي، سازمان همواره 
نيازهاي ما را تأمين كرده است اما به طور حتم ما خواستار دو برابر شدن 
اعتبارات در س��ال جاري خواهيم بود.  مديركل دامپزشكي خراسان 
جنوبي با اشاره به راه اندازي س��ايت قرنطينه در مرز رسمي ماهيرود 
افزود: تا قبل از اين سايت قرنطينه تنها در مرز دوكوهانه فعال بود كه 

دومين سايت قرنطينه در مرز ماهيرود نيز راه اندازي مي شود. 

 هزار واحد مسكن مهر كوثر اراك
امسال به بهره برداري مي رسد

مديركل بنياد مسكن انقلاب اسلامي استان 
خبرنگارجوان
       مركزي

مركزي گفت: در سال جاري يكهزار واحد از 
پروژه مسكن مهر كوثر اراك به بهره برداري 
مي رس�د. محمدرضا رضافرح در ديدار كاركنان بنياد مسكن استان با 
نماينده ولي فقيه در استان مركزي اظهار داشت: پروژه مسكن مهر كوثر 
در زميني به مساحت 65 هكتار و 5 هزار واحد مسكوني در اراك اجرا 
شده كه تاكنون 2 هزار واحد از اين پروژه به بهره برداري رسيده است. 
مديركل بنياد مسكن استان مركزي تصريح كرد: فلسفه وجودي بنياد 
مسكن احداث مس��كن براي محرومان و نيازمندان اس��ت كه علاوه بر 
روستاها و مناطق محروم شهرهايي با جمعيت كمتر از ۲5 هزار نفر نيز در 
گروه مناطق خدماتي بنياد مسكن قرار گرفته اند.  رضافرح اظهار داشت: 
در حوزه ساخت مسكن مهر در شهرهاي زير ۲5 هزار نفر نيز پروژه ساخت 
۱۰ هزار واحد مسكوني را آغاز كرده ايم كه تاكنون ۷۰ درصد از پروژه اجرا 
شده و مابقي نيز تا پايان سال جاري به اتمام خواهد رسيد.  مديركل بنياد 
مسكن استان مركزي ادامه داد: در سنوات گذشته مقاوم سازي بيش از 
۳6 هزار واحد مسكوني در روستاهاي استان آغاز و با بانك هاي عامل در 
راستاي اعطاي تسهيلات قرارداد منعقد شده است.  رضافرح خاطرنشان 
كرد: در سال جاري نيز مقاوم سازي ۳ هزار واحد مسكوني در دستور كار 
بنياد مسكن استان مركزي قرار گرفته كه با ادامه اين روند در پنج سال 
آينده تمام واحدهاي مسكوني روستاهاي استان مقاوم سازي مي شوند. 

آغاز جشنواره »پدران آسماني« در پيشوا  
مدير آموزش و پرورش شهرستان پيشوا گفت: 

خبرنگارجوان
         ورامين

جشنواره فرهنگي - هنري »پدران آسماني« 
در شهرس�تان پيش�وا برگ�زار مي ش�ود. 
ش��مس الله كارخانه از برگزاري جش��نواره فرهنگي - هن��ري »پدران 
آسماني« در شهرستان پيشوا خبر داد و اظهار داشت: هدف از برگزاري 
اين جشنواره ترويج فرهنگ ايثار و شهادت در بين دانش آموزان است. 
وي گفت: اين جش��نواره از چهارشنبه بيست و ششم فروردين ماه سال 
جاري و با همكاري اداره بنياد شهيد و امور ايثارگران شهرستان با عنوان 
»پدران آسماني« آغاز ش��د و تا دوم ارديبهشت ماه ادامه خواهد داشت.  
مدير آموزش و پرورش شهرستان پيش��وا افزود: موضوعاتي كه در اين 
جشنواره انتخاب شده است، شامل نقاشي، جمله نويسي و خوشنويسي 
بوده و دانش آموزان مقطع ابتدايي آثار خ��ود را از طريق مدارس به اداره 
آموزش و پرورش ارسال خواهند كرد.  وي بيان داشت: در هر پايه به ۹ اثر 
و در مجموع به ۲۷ اثر برتر، هداياي ارزنده اي اهدا خواهد شد و در نهايت ۹ 
نفر اول اين جشنواره، به جشنواره اي كه قرار است در ارديبهشت ماه سال 

جاري در برج ميلاد برگزار شود، اعزام و در آنجا تجليل خواهند شد. 

۱۳۰ ميليارد تومان اعتبار براي توانمندسازي 
روستاييان كرمانشاه

افزايش ۳52 درصدي سرمايه گذاري صنعتي 
در اردبيل 

مهندسان قزويني آماده اجراي طرح توسعه شبكه آب كربلا
 هيئت تجاري استان قزوين در مذاكره با شهردار و مسئولان آب و 

خبرنگارجوان
    قزوين

فاضلاب شهر كربلا براي اجراي طرح توسعه، تصفيه و انتقال آب، 
ك�رد.  آمادگ�ي  اع�لام  پ�ارك  و  فاض�لاب  ش�بكه 
مجيد كوروش زاده دبير اجرايي اتاق بازرگاني قزوين با اعلام اين خبر گفت: همچنين مقرر ش��د براي 

طراحي و اجراي طرح توس��عه آب اس��تان كربلا، 
تصفيه، انتقال و توزيع، كنترل اتوماتيك آبرساني و 
مقدمات كار فراهم شود و از سوي مسئولان استان 
كربلا نسبت به تعيين و ارائه مشخصات و نقشه طرح 
توسعه فاضلاب اقدام لازم مبذول گردد تا نسبت به 
طراحي شبكه جمع آوري فاضلاب در محدوده حرم 
امام حسين)ع( و حضرت ابوالفضل العباس از سوي 
هيئت ايراني و كارشناس��ان و مهندس��ان مجرب 
كشور اقدامات لازم صورت گيرد.  وي ادامه داد: يكي 
از توليدكننده لوله هاي پلي اتيلن در مذاكره با طرف 
عراقي اعلام آمادگي كرد تا با انتقال  تجهيزات نسبت 
به احداث واحد توليد لوله هاي پلي اتيلن دوجداره در 

شهر كربلا مقدمات لازم را فراهم كند.  كوروش زاده افزود: همچنين علي قبادي در مورد اجراي طرح هاي 
پل هاي روگذر عابر پياده با شهرداري كربلا به توافق رسيدند تا پس از طراحي اوليه نسبت به عقد قرارداد 
براي ساخت پل ها اقدام شود.  به گفته دبير اجرايي اتاق بازرگاني قزوين هيئت ايراني اعلام آمادگي كرد 

طراحي و نظارت براجراي اين شبكه ها را به صورت رايگان ارائه كند. 

۱۱۰۰ ميليارد تومان براي راه هاي روستايي خراسان شمالي    
 براي آس�فالت تمام راه هاي روس�تايي اين اس�تان بيش از هزار و 

خراسان شمالي
    سمنان

اس�ت.  ني�از  م�ورد  اعتب�ار  توم�ان  ميلي�ارد   160
علي اصغر بديعي مقدم مديركل راه و شهرسازي خراسان شمالي با اشاره 
به اينكه مجموع راه هاي روستايي خراسان ش��مالي ۴ هزار و ۲65 كيلومتر است، گفت: از اين ميزان 
تا پايان س��ال ۹۲ هزار و ۷88 كيلومتر آس��فالت 
شده است.  وي افزود: همچنين طي سال گذشته 
نيز ۱5۰ كيلومتر از راه هاي استان آسفالت شد و 
مجموع راه هاي روستايي آسفالته استان به هزار و 
۹۳8 كيلومتر افزايش يافت.  به گفته بديعي مقدم 
براي آسفالت ۲ هزار و ۳۲۷ كيلومتر راه روستايي 
باقيمانده در شهرس��تان هاي هشت گانه خراسان 
ش��مالي نيز به بيش از هزار و ۱6۰ ميليارد تومان 
اعتبار نياز است.  وي ادامه داد: اين در حالي است 
كه براي احداث و آسفالت هر كيلومتر راه روستايي 
به طور ميانگين مبلغ 5۰۰ ميليون تومان اعتبار 
لازم اس��ت.  مديركل راه و شهرس��ازي خراسان 
شمالي با بيان اينكه براي احداث هر كيلومتر راه روستايي 8۰۰ تن آسفالت نياز است، افزود: در شرايط 
فعلي قيمت تمام شده هر تن آسفالت ۲5۰ هزار تومان است.  بديعي مقدم با اشاره به استفاده از ۱۱۰ 
هزار تن آسفالت براي راه هاي روستايي استان طي سال گذشته، گفت: براي آسفالت راه هاي روستايي 

طي سال ۹۳ مبلغ ۲8 ميليارد تومان اعتبار از محل استاني، ملي و سفر رهبري هزينه شده است. 

در سال هاي اخير نزديك به 

خبرنگارجوان
    زنجان

و  ش�بكه  كيلومت�ر   300
انتقال با هدف جمع آوري  خط 
صحيح و اصولي فاضلاب از مناطق مختلف شهري 
و انتقال به تصفيه خانه فاضلاب انجام شده است. 
عليمحمد نادرخاني معاون بهره برداري آبفاي زنجان 
با اعلام اين خبر افزود: اين تاسيس��ات و ش��بكه ها 

براي جم��ع آوري فاضلاب هاي خانگي كه ش��امل 
فاضلاب سرويس هاي بهداشتي، آشپزخانه و ساير 
فاضلاب هاي توليد شده در بخش هاي مختلف منزل 
بوده طراحي و اجرا شده است.  نادرخاني ضمن اشاره 
به نحوه اجراي شبكه هاي جمع آوري فاضلاب گفت: 
بر اساس مطالعات انجام شده و با در نظر گرفتن سرانه 
مصرف آب، شرايط اقليمي شبكه فاضلاب شهر زنجان 

به صورت ثقلي و با استفاده از شيب طبيعي زمين و 
بدون نياز به هرگونه پمپ طراحي و اجرا شده است 
كه فاضلاب هاي واحدهاي مسكوني، اداري و تجاري 
از طريق انشعاب هاي مجاز به شبكه و خطوط انتقال 
واريز و به تصفيه فاضلاب شهري منتقل مي شوند.  
معاون بهره برداري آبفاي زنجان ادامه داد: نگهداري 
از شبكه هاي فاضلاب از مهم ترين موضوعاتي است 

كه شهروندان فهيم بايد دس��ت به دست هم داده و 
دقت عمل بيشتري به عمل آورند تا بتوانند همواره 
از شبكه ها بدون مشكل استفاده نمايند.  نادرخاني 
افزود:گ��روه بهره برداري فاضلاب ش��ركت در طول 
شبانه روز مراقبت هاي لازمه را در حيطه وظايف خود 
دارند و با شست وشو و سمپاشي مرتب و به موقع تلاش 
مي كنند تا هيچ مشكلي براي همشهريان بروز نكند. 

اجراي ۳۰۰ كيلومتر شبكه و خط انتقال فاضلاب در شهر زنجان

سال هاس�ت كه مش�كل كمبود مركز درماني و بيمارس�تان در برخي 
از شهرس�تان هاي اس�تان كرم�ان از جمله فه�رج به عن�وان يكي از 
معضلات اساسي ساكنان اين منطقه بيان شده اس�ت. از اين رو اوايل 
دهه۹0 پس از فراز و نشيب هاي بسيار عمليات احداث بيمارستان32 
تختخوابي شهرس�تان فهرج با بي�ش از 7 ميليارد توم�ان اعتبار در 
دس�تور كار قرار گرفت. عملي�ات اجرايي اين بيمارس�تان در زميني 

به مس�احت ۴هزار هكتار و ب�ا زيربناي 3 ه�زار متر مربع و ب�ا اعتبار 
اولي�ه260 ميلي�ون تومان آغاز ش�د. مجم�وع اعتبار م�ورد نياز اين 
بيمارس�تان 7 ميليارد و۴00 ميليون تومان برآورد و مقرر شد، سالانه 
750 ميليون تومان ب�ه احداث آن اختص�اص يابد.  اما پ�س از مدتي 
عمليات احداث اين بيمارس�تان از ش�تاب افتاد و حالا پس از گذشت 
چند س�ال اين بيمارس�تان تا بهره ب�رداري راه درازي در پيش دارد. 

ميترا شهبازي
   گزارش يك


